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p o d z i m  —  z i m a  2 0 2 3  



Vážení a milí spoluobčané,  

zdravím Vás všechny v předvánočním čase. Zase po šesti měsících držíte v rukou zpravodaj obce a já 

si dovolím Vám přiblížit některé zajímavosti, které se v obci udály. O mnohých víte, protože chodíte 

na obecní akce a spoustu věcí vidíte, ale třeba v následujících větách najdete i něco, co jste nevěděli. 

V červnovém zpravodaji jsem psala, že proběhne rekon-

strukce školy, začne oprava kapličky. Dnes mohu říci, 

že oba tyto úkoly jsou zdárně dokončeny. Kaplička má nové 

dveře s otvíracím světlíkem a uvnitř nové omítky. Škola se 

rekonstruovala o poznání déle. Proběhla úplná výměna  

elektroinstalace, oprava omítek, obkladů, výměna dlažeb 

a zmizely šatny z drátěných kójí. Myslím si, že byl odveden 

kus práce, což jste mohli ohodnotit na dni otevřených dveří. 

Bylo proinvestováno 10,3 milionu korun. Další velkou  

investicí byla výměna veřejného osvětlení. Celková investice 

byla cca 3,6 milionu korun. Více než 1,8 milionu korun jsme  

získali z dotace ministerstva průmyslu a obchodu.  

Během roku jsme řešili zklidnění dopravy v obci. Byla připravována projektová dokumentace na vznik 

širokých příčných prahů na ulici U Sadu, ale jelikož nebyl udělen souhlas se stavbou, hledáme variant-

ní řešení. Proběhlo indikativní měření rychlosti po dobu jednoho týdne. Představte si, že z něj  

vyplynulo, že 45 % řidičů nedodrželo dovolenou rychlost. Věřím, že jednání, která probíhala s městem 

Hlučín, a nyní budou probíhat s novým vedením, povedou k možnosti měření na potřebných místech 

mnohem častěji než dnes. Během prázdnin jsem intenzivně řešila s koordinátory kraje úpravu jízdního 

řádu tak, aby se občané dojíždějící o víkendu na odpolední a noční směny dostali do Ostravy včas. 

Jednání byla úspěšná a kolem šesté, po poledni a po šestnácté hodině k nám o víkendu bude zajíždět 

autobus č. 290 z Hati. Proto se prosím nedivte, když o víkendu potkáte autobus na ulicích Ovocná,  

Za Školou, U Sadu a 21. dubna. Musí se totiž v obci otočit. Zde bych chtěla poděkovat dvěma ženám, 

které za mnou v průběhu roku přišly a upozornily na nevyhovující dopravní obslužnost o víkendech. 

Každá Vaše připomínka může pomoci ke zlepšení situace a služeb v naší obci. Proto se prosím  

neváhejte s dotazy a připomínkami obracet na mne nebo zaměstnance obecního úřadu. Pokud je to 

v našich silách, rádi Vám pomůžeme.  
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S l o v o  s t a r o s t k y  o b c e  

Víte, že: 

 

Fotovoltaická  

elektrárna (FVE)

na budově OÚ 

letos od března 

do listopadu  

vyrobila  téměř  

9 MWh 

a tatáž FVE 

na budově ZŠ 

7 MWh 

(během prázdnin 

musela být  

vypnutá). 

Během letošního roku se nám také podařilo připravit projektovou dokumentaci 

na rekonstrukci a přístavbu spolkového domu na ulici 21. dubna (rodinný 

dům). V přízemí budou upraveny prostory pro zaměstnance obce a v prvním 

patře budou prostory pro spolky. Směrem k potoku je počítáno s přístavbou 

toalet, které bude možné používat během akcí obce v blízkých prostorách.  

Budou vyměněna okna, provedeno zateplení pláště budovy, střechy, upraveny 

vnitřní prostory. Věřím, že na tuto rekonstrukci se nám podaří získat dotaci 

na energetické úspory. Na přelomu roku očekáváme také rozhodnutí 

o poskytnutí dotace na víceúčelové hřiště. Pokud se ji podaří získat, začne se 

připravovat vše potřebné k výstavbě hřiště. Další z investičních akcí se  

rozběhne na hřbitově, kde začneme postupně připravovat chodníky v nové  

části hřbitova, jeho zasíťování a celkovou úpravu prostoru.  Budeme dále  

pokračovat v přípravě projektových dokumentací na poldr u cesty na Píšť,  

parkoviště u víceúčelového hřiště, začne se pracovat na projektu splaškové  

kanalizace. A to zdaleka není vše. 
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Dovolím si zde ještě připomenout a požádat všechny, 

aby dodržovali obecně závaznou vyhlášku o zákazu 

hlučných činností o nedělích a vybraných svátcích.  

Někteří si na ni stále ještě nezvykli. Také bych chtěla 

poprosit o respektování šířky našich obecních komuni-

kací, kdy na nich není možné na většině míst parkovat. 

Při zimní údržbě je velmi nebezpečné projíž-

dět traktorem s radlicí okolo zaparkovaných aut,  

protože nikdy nevíte, kdy radlice kvůli sněhu uskočí 

a stojící auto poškodí. Věřím, že oceníte snahu  

traktoristů o zajištění bezpečného průjezdu po všech 

našich komunikacích a poskytnete jim k výkonu jejich 

činností prostor. Chtěla bych apelovat i na majitele psů, 

aby uklízeli po svých zvířecích kamarádech, kteří během vycházky nechají na cestě nebo v trávníku 

nechtěný „dáreček“. Nikomu není příjemné do něčeho takového šlápnout. V obci je dostatek košů 

či popelnic, kam se dá vše bez problémů uklidit. Važme si toho, že máme obec uklizenou a chtějme ji 

ještě čistší.      

Závěrem bych chtěla poděkovat místostarostovi obce za odvedenou práci na stavbách v letošním  

roce. Věnoval se všemu poctivě a s maximálním nasazením. Poděkování patří také ostatním radním, 

kteří neváhají přiložit ruku k dílu a zapojují se vždy, když je potřeba. Samozřejmě děkuji i ostatním 

zastupitelům za podnětné připomínky, rady a odvedenou práci. Velké poděkování patří zaměstnan-

cům obce. Starají se o celou obec v létě i v zimě. Upravují trávníky, čistí cesty, chodníky, připravují 

zázemí na akce a v současné době s maximálním nasazením řeší úklid sněhu z komunikací 

a chodníků, posyp zledovatělých částí a vlastně téměř vše, nač si vzpomenete. Děkuji členům a před-

sedkyni kulturní komise, protože všechny akce v letošním roce byly skvěle připraveny. Můžeme jim 

být vděčni i za chránění majetku obce, protože při noční bouřce na Ukončení prázdnin chránili,  

zúčastnění členové komise a prodávající z jednotlivých spolků, obecní stany nejen vlastní vahou.  

Poděkovat chci rovněž paní ředitelce a všem zaměstnancům školy. Museli kreativně zvlád-

nout netradiční závěr i zahájení školního roku. Ukázali, že je možné vyřešit neočekávanou situaci 

a s vervou se vypořádali se stěhováním a navazujícími úkoly. Dále děkuji zaměstnancům mateřské 

školy, kteří se starají o mladší děti, ukazují jim svět ze všech možných stran a provázejí je  

kouzelným časem dětství. A nakonec bych chtěla poděkovat všem, kteří se věnují dětem. Trénují je, 

ukazují jim krásu včelařství, cvičí s nimi zpívání, vystupují, soutěží. Prostě dávají jim svůj čas. Je to 

mnohdy neoceněno, ale je to velice potřebná práce. Srdečně Vám děkuji. 

Milí spoluobčané, přeji Vám krásné vánoční svátky v kruhu Vašich blízkých. Užívejte si rodinnou  

pohodu, věnujte svým milým svůj čas. Buďte šťastní, spokojení a v roce 2024 ať Vás provází Boží 

požehnání, optimismus a spousta malých i velkých radostí. 

Mgr. Bohuslava Krupová 

starostka obce 
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Vážení a milí spoluobčané, 

druhá půlka roku pro nás byla jako obvykle ve znamení  

našich největších akcí. Především se jednalo o Ukončení 

prázdnin. Naše tradiční akce byla opět skvělá, i když počasí 

nás napínalo do poslední chvíle. Letos jsme mimo jiné přivíta-

li Michala Nesvadbu, díky kterému se mnohým z nás splnil  

dětský sen, dále naši místní kapelu Metamorfózu nebo dvoj-

násobné mistryně světa v pole dance. Večer zakončila kapela 

NEBE. Pro děti byla připravena spousta atrakcí, ale mohli si 

také vyzkoušet švihadla, nebo jízdu na speciálních kolech. 

Pro všechny tu byly opět stánky vřesinských spolků, které si 

pro návštěvníky připravily množství dobrot. Tímto bych chtě-

la ještě jednou poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě, 

protože bez jejich pomoci by úspěch nebyl ani poloviční. 

Už nyní probíhají přípravy na příští rok, a tak doufám, že dal-

ší ročník bude stejně skvělý.  

V říjnu nás čekala také tradiční Hlučínsko-vřesinská šlápota, 

tentokrát bylo počasí nádherné už od rána, a tak jsme 

na hřišti TJ Hlučín přivítali více než 620 účastníků, kteří mimo 

jiné poprvé šli po nové cyklostezce z Hlučína. Listopad se 

pro kulturní komisi nesl v duchu vítání našich nejmladších 

spoluobčánků, kterých v uplynulém období do obce přibylo 19. K poslechu nám zazpíval vřesinský 

Sboreček, paní starostka dětem i rodičům popřála vše nejlepší do života a společně dostali od obce 

pár drobných dárečků. 

Naše nejbližší akce, které se budou konat, jsou Štěpánské koledování 26. prosince a Novoroční  

koncert 7. ledna. Všechny vás tímto srdečně zvu.  

Dovolte mi za celou kulturní komisi popřát vám krásné a pohodové Vánoce a především hodně zdraví 

do nového roku.  

Barbora Kulhánková 

K u l t u r n í  k o m i s e  V ř e s i n a  

K R A S  –  s p o l e k  r o d i č ů  a  p ř á t e l  Z Š  a  M Š  

Vážení a milí spoluobčané. V tomto krátkém ohlédnutí 

za druhou půlí roku 2023 se dočtete o činnosti spolku KRAS 

i o nejbližších plánovaných akcích v novém roce. 

Na konci srpna jsme se tradičně podíleli na obecní slavnosti 

„Ukončení prázdnin“ prodejem občerstvení ve stánku. O pár 

dní později, na začátku školního roku, jsme obdarovali nové 

prvňáčky dárkovými balíčky. 

V září se nám také vydařila akce „Letní kino“, která se konala 

na fotbalovém hřišti TJ Vřesina. Letošní novinkou bylo  

dřívější promítání filmu pro menší děti v kinostanu a to již 

od 18-ti hodin. Vybrali jsme pro ně pohádku Myška Pattie: na vlnách dobrodružství. Bufet nabízel 

na zub čerstvý popkorn, párky v rohlíku, cukrovou vatu či domácí buchty. Další novinkou bylo velké 
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Víte, že: 

Obec Vřesina měla 

k 1.prosinci celkem 

1718 obyvatel, z toho 

879 žen a 839 mužů. 

Nejstarší obyvatelce je  

95 let a nejmladšímu 

obyvateli je už 

1 měsíc.  

 

Při letošním vítání 

občánků bylo přivítáno 

celkem 19 dětí, 

12 chlapců a 7 dívek. 

plátno s úhlopříčkou 8,5m, na kterém se po setmění 

promítal film pro starší děti a dospělé, kterým byl  

oblíbený druhý díl Top Gun: Maverick. Počasí bylo  

mimořádně příznivé a divácká účast vysoká, což nás 

opravdu velmi potěšilo.   

Nezvykle teplé počasí nám také přálo při pořádání  

říjnové akce „Podzimní průvod broučků“ a procházky  

Vřesinou při pohádkové hudbě z rozhlasu se zúčastnilo 

mnoho svítících broučků. Velký dík patří všem  

občanům bydlícím na zvolené trase (ul. Na Návsi,  

Sluneční, Revoluční, 21.dubna), kteří tématicky  

vyzdobili své ploty, domy a předzahrádky. Stejně tak 

děkujeme zástupcům školy za krásnou výstavu rozsví-

cených dýní, jež zdobily školní zahradu. Děti jsme 

na konci průvodu odměnili malými dárky a na Výletišti 

bylo tradičně připraveno posezení, oheň a bohaté  

občerstvení. 

Letošní poslední událostí KRAS byl Mikuláš. Přichystali jsme pro všechny 

děti mikulášské balíčky, které jim osobně v tělocvičně školy předal  

Mikuláš s andělem a čertem. Žáci měly pro mikulášskou družinu  

připravenou společnou píseň s hudebním doprovodem na kytaru,  

což bylo velmi milé překvapení. 

Činnost spolku nepoleví ani v novém roce, už nyní pracujeme 

na přípravě několika akcí a moc rádi bychom tímto pozvali děti 

na „Maškarní ples ZŠ a MŠ Vřesina“ v neděli 28.1.2024 od 15-ti hodin. 

Program pro ně připraví v sále OÚ Vřesina nově klaun Kalimero 

a tombola bude opět bohatá. Hned dvě pozvání máme také pro rodiče 

a to na „Společenský večer KRAS“ v pátek 26.1.2024 a „Tradiční pečení 

domácích koláčů“ v pátek 22.3.2024.  

Akcí KRAS se účastní stále více návštěvníků a jejich oblíbenost nám dělá 

opravdu radost. Příprava i realizace jsou sice náročnější, ale o to více 

a s větší energií se na ně snažíme 

přichystat a ke spokojenosti všech 

zvládnout, přestože nás organizá-

torů není mnoho. A právě proto 

bych závěrem chtěla velmi  

poděkovat všem aktivním členům 

spolku KRAS za jejich čas, ochotu 

a svědomitou pomoc. Dále za velmi 

příjemnou spolupráci děkujeme 

paní ředitelce a všem zaměstnan-

cům ZŠ a MŠ Vřesina, vedení obce, 

partnerům z řad kulturní komise 

a všem sponzorům. Těšíme se 

na další brzkou spolupráci 

a přejeme KRÁSné Vánoce 

a pohodový nový rok. 

Za spolek KRAS 
Ing. Hana Burkovičová, 



Naše škola žila v průběhu kalendářního roku 

2023, který se chýlí k závěru, poměrně bohatým 

životem – nejprve začalo 2. pololetí školního roku 

2022/2023 a následně pokračovalo 1. pololetí 

školního roku 2023/2024 se všemi možnými  

akcemi, což ke školnímu vyučování patří. Období 

zvané letní prázdniny ovšem v tomto  

kalendářním roce nebylo pro základní školu,  

některé její zaměstnance a zástupce zřizovatele 

školy ani náhodou časem, který je spojen 

s volnem či bezstarostnou relaxací. Naopak – náš 

zřizovatel dostal během léta pořádně zabrat,  

protože na něj doléhala tíha zodpovědnosti 

za realizaci rekonstrukce budovy a včasný  

začátek nového školního roku vřesinských  

školáků. A jak to zvládl? Jednoznačně 

na výbornou! 

Každý, kdo se dorazil podívat na současnou  

podobu interiéru budovy základní školy v pátek 

10. listopadu 2023, kdy se konal den otevřených 

dveří, zajisté souhlasí s tvrzením, že rekonstrukce 

školu proměnila k nepoznání. Najednou se z ní 

stala šmrncovní a do značné míry i sebevědomá 

dáma, která může sloužit budoucím generacím 

obyvatel Vřesiny. Potěšil nás skutečně nebývalý 

zájem o prohlídku školy, registrovali jsme  

zvídavé dotazy, zajímavé poznámky bývalých žá-

ků, vtipné historky a podnětné informace  

související se školními zážitky různého druhu. 

Ano, jsou to vzpomínky, které Vám nikdo  

nevezme a které rádi uslyšíme 

kdykoli v budoucnu, když nás opět 

poctíte svou návštěvou. Radujeme 

se z toho, jak vstřícně vnímáte 

modernizaci školních prostor. Vý-

hledově proto prosím sledujte we-

bové stránky školy, kde průběžně 

zveřejňujeme pozvánky na akce, 

které škola organizuje. Rozhodli 

jsme se totiž, že Vás na některé 

z nich přizveme. Chystáme  

skutečně zajímavá setkání, např. 

s aktivním členem filharmonie 

v Poznani nebo s odborníkem 

na AI (umělou inteligenci). 

Věřte, že i my zaměstnanci si  
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J so u  t ady  Váno ce  –  svá t ky ,  co  z as t av í  bo je  a  nemo ce  



Co jsme zpívali 

u rozsvěcení 

vánočního stromu? 

 

Poslechněte si 

předlohu na 

YouTube 
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ceníme toho, že nyní můžeme využívat mnohem lépe a efektivněji nově poří-

zené moderní vybavení a školní pomůcky. Usilovně vedeme také naše žáky, 

vaše děti, k tomu, aby si hezkého prostředí a vybavení vážili a nepovažovali 

je za samozřejmost. Pravdou je, že materiální statky jsou věc jedna a to, 

čím potřebuje být naplněno naše duševno, nemůžeme v žádném případě 

při výchově mladé generace opomíjet.  

I z toho důvodu se opakovaně snažíme vést děti, které navštěvují školu 

i školku, k empatii, ke vnímání okolního světa a prožitků druhých lidí. A Vy, 

milí rodiče, nám v tom velmi pomáháte. Rádi bychom opětovně ocenili, 

že i v letošním roce jste nám svými dárky pro děti a rodiče ze sociálně  

znevýhodněných rodin pomohli podpořit 13. ročník dobročinné akce Krabice 

od bot. Nasbírali jsme totiž téměř osm desítek dárků! 

Pokud si kladete otázku, proč je letošní školní příspěvek pojmenován právě 

takto, odpověď přichází právě nyní: jedná se o část refrénu Vánoční písně 

Vašo Patejdla, prostřednictvím níž jsme si s dětmi ve škole vytvářeli vánoční 

atmosféru. Nezapomněli jsme samozřejmě ani na loňskou písničku Tři  

stromy, která do školy vnesla poselství laskavosti v rámci oslav Světového 

dne laskavosti i letos. Myšlenka nové písně ji doplňuje – pokusme se 

v období Vánoc ze světa (alespoň našeho, který můžeme ovlivnit) odstranit 

boje, nesváry či zášť, jejichž negativní energie s sebou může přinášet nemoc 

duše i těla. Snažte se prosím vnímat svět kolem sebe pozitivně, všímat si 

vlídnosti lidí v našem okolí. Pevně věřím tomu, že se Vám to vrátí, a to nejen 

o Vánocích! Pro zájemce přikládám dva QR kódy, se kterými běžně  

pracujeme se žáky ve výuce. Nasměrují Vás na obě výše zmíněné písničky. 

V závěru bych chtěla upřímně poděkovat všem, kteří v roce 2023 našli cestu 

do školy, přiložili ruku k dílu kdykoli to bylo zapotřebí, přišli pomoci dětem 

při školních aktivitách, neváhali podpořit školu i jako sponzoři či ocenili naši 

práci vlídným slovem nebo milým úsměvem. Vážíme si toho a motivuje nás 

to k další práci! 

Poklidné prožití svátků Vánoc, pevné zdraví a jen to dobré v roce 2024 Vám 

za kolektiv všech pracovníků ZŠ a MŠ Vřesina přeje  

doc. PhDr. Radana Metelková Svobodová, Ph.D. 

ředitelka ZŠ a MŠ Vřesina 

Perlička ze školy: Všichni žáci školy mají vytvořen svůj vlastní  

Google účet, pomocí kterého se přihlašují třeba do Google učeben 

a mohou si i v domácím prostředí opakovat vybrané učivo. 

S přihlašováním žákům 1., 2. i 3. ročníku ochotně pomáhali nejstarší 

žáci školy. U řady dětí jsme při přihlašování „bojovali“ s tím, že měly 

problém si vybavit svá křestní jména v takové podobě, jakou mají 

v rodném listu (doma samozřejmě slyší různé zdrobněliny a jméno 

se zpravidla zkracuje). Je logické, že přihlašovací jméno ke Google 

účtu žádného dítěte nemůže zohlednit to, jak na něj doma volají. 

Nelze pracovat se jmény jako Vali, Miky, Timi, Páťa, Lucinka, Ondra, 

Honzík či Maty. Reakce jednoho druháka mě ovšem uzemnila! Je  

totiž moudrá. Posuďte sami – sdělil mi: „A jak já to mám vědět, 

když jsem se ještě neženil?“ 
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Vážení spoluobčané, 

dovolím si Vás seznámit s činností Sboru dobrovolných hasičů ve Vřesině za druhou polovinu roku.  

I letos jsme se koncem srpna podíleli na akci „Ukončení prázdnin“. Přispěli jsme uzenými žebry 

a „hambáči“ k již tak pestré nabídce pochutin nabízených ostatními spolky. 

V sobotu 2. září jsme na pozvání hasičů ze Šilheřovic přijeli s praporem oslavit výročí založení sboru 

a otevření hasičské zbrojnice. 

Tradičně první školní pátek (8. září) za přispění našich mladých hasičů, dorostenců a výjezdovky jsme 

zorganizovali ukázku pro mateřskou a základní školu. 

O týden později (pátek 15. září) jsme měli čest zorganizovat závěrečné kolo Noční Hlučínské Hasičské 

Ligy. Velmi kladně se projevila dlouholetá zkušenost s tímto pořadatelstvím. A tak soutěž s více jak 40 

družstvy měla hladký průběh. Už se těšíme na další ročník. 

V sobotu 4. listopadu jsme na Plovárně společně s výjezdovkou (převážná většina je zároveň členem 

SDH) poseděli u občerstvení, prodebatovali jsme končící sezonu, jíž  

dominovaly oslavy stého výročí založení našeho sboru – 1. českého sboru 

na Hlučínsku. 

O svátečním pátku 17. listopadu jsme účastí s praporem podpořili slavnostní 

otevření rekonstruované hasičské zbrojnice v Dobroslavicích. 

Do konce roku požádáme o dotaci obec a letošní dotaci vyúčtujeme, podobně 

i obdrženou dotaci MSK. Opět NEmaškarní radovánky jsou plánovány 

na sobotu 6. ledna. Hned na to v neděli 7. ledna od 17 hodin naši letošní  

činnost zhodnotíme na Výroční Valné Hromadě. Na jaře – posledního dubna 

posedíme na výletišti u májky. V neděli 5. května oslavíme svátek našeho  

patrona – sv. Floriána mší svatou v 10 hodin s obědem v sále OÚ. Opět se 

chceme podílet na občerstvení při Ukončení prázdnin. První školní pátek 

(6. září) tradičně ukázka pro mateřskou a základní školu. V pátek 20. září by 

mělo být závěrečné kolo Noční Hlučínské Hasičské Ligy. Kromě toho bychom 

se měli zúčastnit celookresního svatofloriánského setkání hasičů a praporů, 

zatím ještě není zveřejněn kalendář akcí OSH, ale obvyklý termín je druhá 

květnová sobota. A SDH Bobrovníky oslaví 100 let od založení – tam  

nemůžeme chybět. 

Na závěr mi dovolte poděkovat všem našim členům, nečlenům, rodičům  

mladých hasičů, našim příznivcům za letos obzvlášť štědrou podporu a přízeň. 

A také za pomoc a obětování spousty volného času zejména při práci 

s mládeží. K v lednu přihlášeným 5 mladým hasičům přibylo na podzim  

dalších 6 dětí. Děkujeme obci Vřesina za velkou dotaci, velkou podporu našich 

akcí a spolupráci. Velký dík samozřejmě patří i obecním zaměstnancům. 

Za Sbor dobrovolných hasičů ve Vřesině Vám všem přeji klidné a pohodové 

Vánoce a do nového roku 2024 pevné zdraví, štěstí, veselou mysl a hodně 

optimismu. 

 Ing. Jaroslav Smolka 
 starosta SDH 

S B O R  D O B R O V O L N Ý C H  H A S I Č Ů  V E  V Ř E S I N Ě  
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D u c h o v n í  s l o v o  

Přehled bohoslužeb ve vánoční době 

v kostele svatého Viléma: 

 

 

 

 

4. adventní neděle 24. 12.  -  9:00 

Štědrý den 24. 12.  -  22:00 

Boží hod vánoční 25. 12.  

 8:00, 10:00 

sv. Štěpán 26. 12.  -  8:00, 10:00 

Silvestr 31. 12.  -  8:00, 10:00 

Nový rok 1. 1.  -  8:00, 10:00 

Na úvod těchto pár slov bych Vám chtěl přiblížit myšlen-

ku naplňujících se snů.  

Už v Matoušově evangeliu mají sny vztahující se 

k Ježíšovu narození rozhodující význam. To ve snu po-

chopí Josef tajemství své snoubenky a jejího těhotenství. 

Sen ho správně poučuje, jak se k Marii zachovat, protože 

rozumem Josef nedokáže pochopit co se vlastně děje. 

Také Tří králové uposlechli to, k čemu je nabádaly jejich 

sny. Hvězda a sen jim ukazovaly cestu k novorozenému 

králi.  

To co se bude zanedlouho odehrávat o Vánocích, vypadá 

také jako sen. Sníme o dítěti, které nám ukazuje novou 

cestu, nový začátek.  

V našich snách a představách se objevují hvězdy zářící na nebi, pastýři, ale také ovečky a oslíci. 

V našich snech se objevuje i Panna, která počala syna. To vše neznamená, že Bible vypravuje 

o něčem, co se nestalo, používá však jazyk, který se podobá našim snům.  

Pokud jako Josef uvěříme svým snům, pochopíme také vánoční tajemství. Nejdůležitějším faktem  

celého vánočních období se stává pravda, že Bůh se stal člověkem, náš život se proměnil a dal  

temnotě nový projasněný začátek.  

Vánoce také znamenají, že sny se stávají skutečností. V dnešní nejisté době, kdy nás obklopuje stále 

přetrvávající válka na Ukrajině, nově válka v Izraeli, zemské pohromy ve formě přívalových dešťů, 

povodní, požárů, hurikánu, zemětřesení si najednou uvědomujeme, v jakém bezpečném prostředí  

žijeme. Kolik lidí sní o tom, aby se mohlo mít tak hezky, pohodlně jako my. My - obklopeni našimi 

nejbližšími, teplem domova, hezkými dárky a představami, co vše si do nového roku naplánujeme. 

Vánoce jsou dobou, kdy my sami máme plnit sny druhým. Proto bych Vás chtěl vybízet k tomu,  

abyste byli štědří v obdarovávání druhých třeba i neznámých lidí, kteří naši pomoc v plnění svých snů 

potřebují.   

Ať se kolem nás odehrávají vánoční zázraky. Požehnané Vánoce a hodně Božího požehnání do nového 

roku přeje,   

váš farář, P. Janusz Kiwak  
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V č e l a ř i  V ř e s i n a  

Milí čtenáři zpravodaje, 

V letošním roce oslavuje naše Základní organizace 90 let od vzniku. V červnovém zpravodaji jsme 

Vám přiblížili historii vzniku spolku a v malém průřezu členy, kteří se zasloužili o fungování spolku 

do současné doby. 

V tomto článku bych Vám chtěla přiblížit ve zkratce typy „včelích domečků“ 

- úlů, jak se vyvíjely z minulosti do současnosti. Z historických záznamů  

víme, že se včely usazovaly v dutinách stromů tzv. brtích. Pak člověk začal 

dlabat dutiny stromů, ve kterých se včely usazovaly a jsou nazvány kláty.  

Pak pokračovala výroba úlů ze slámy, rákosu nebo proutí. Pro včelaře 

to znamenalo velké zjednodušení, protože mohl včely přenášet tam, 

kde bylo potřeba.  

Po druhé světové válce se začaly používat úly, které se nedaly rozebírat. Byly 

přístupné buď shora tzv.  ležany, nebo přístupné zezadu tzv. budečáky,  

moravské univerzály a   jiné. 

První úly, které se mohly rozebírat se začaly používat v 60. letech minulého 

století tzv. „tachováky“. V současné době můžeme v praxi vidět ještě  

budečáky, ale převážná většina současných včelařů pracuje s nástavkovými 

úly různých rozměrů a typů, jelikož práce s těmito typy úlů je jednodušší.  

Co se změnilo za 90 let včelaření vedle již zmíněných úlových sestav? Vývoj se nezastavil ani 

u ostatního zařízení. Některé pomůcky zůstaly stejné, jako jsou smetáčky nebo vidličky u medobraní, 

mnohé však prodělaly vývoj a následné zlepšení  např. u medometu, ometače včel nebo různá tavidla 

vosku což vedlo ke zjednodušení a modernizací prací včelaře. Změnila se i zootechnika chovu včel i se 

šlechtěním  včelích matek např. na varroa odolné vlastnosti nebo mírnost bodavosti včel. Stejně tak, 

jak se obor včelařství vyvíjí, je potřeba, aby se včelaři stále vzdělávali a zaváděli nové poznatky 

do praxe. Ovšem letité zkušenosti a některé poznatky našich předků jsou stále aktuální.  

Nyní se vrátím k činnosti našeho spolku v II. polovině roku. Vhledem ke skutečnosti, že jsme  

organizace, která je složená se členů pěti obcí, účastní se naši členové různých akcí ve svých obcích. 

Kde nás můžete vidět? Jsou to akce v obcích Bohuslavic, Závady, Bělé nebo v Píšti. Vedle těchto akcí 

zajíždějí i někteří členové na pozvání nebo do sociálních zařízení pro seniory. Ve Vřesině jsme se 

účastnili tradičně akce „Ukončení prázdnin“ , kde jsme nabízeli k prodeji med, medové pivo či ostatní 

medové výrobky. 

V září jsme uskutečnili zájezd do Nasavrk, kde se nachází Střední odborné  

učiliště včelařské. Je zde velká základna pro vzdělávání v učebním oboru  

včelařství. Vzdělávají se zde vedoucí kroužku mládeže a ostatní včelaři,  

kteří mají zájem o rozšíření 

svých znalostí a dovedností.  

Je zde rovněž arboretum, které 

je zaměřené na pylodárné 

a nektarodárné rostliny, keře i stromy. Zájezdu se  

zúčastnili v hojném počtu i členové včelařského  

kroužku. Absolvovali jsme zde přednášku Ing. Novotné 

„Včelí pastva“. Potom nás společně s panem ředitelem 

Lojdou provedli celým areálem. Ukázali nám nejen část 

historickou, ale především moderní, automatický  

provoz medárny, tavení vosku nebo výrobu mezistěn 
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z vlastního vosku. Následovala 

pak prohlídka apidomku,  

který je využívaný v rámci  

apiterapie. Naše další kroky 

směřovaly přes velice známou 

alej jedlých kaštanů do areálu 

„Země Keltů“, kde jsme se  

seznámili s podrobnou historií 

pobytů Keltů v této oblasti. 

V adventní době budou probíhat 

vánoční trhy, kde se naši včelaři 

tradičně těchto akcí účastní 

s voskovými svíčkami, vánoční-

mi balíčky nebo zdobením  

perníčků. Poslední akcí v tomto 

pro nás významném roku je  

tradiční mše svatá, na které  

děkujeme za celý uplynulý včelařský rok. 

Dovolte mi proto poděkovat všem zastupitelům a pracovníkům obce 

za pomoc a podporu, kterou našemu spolku věnují. Rovněž děkuji všem 

spoluobčanům za toleranci k našim „bodavým“ mazlíčkům a za přízeň, 

kterou nám zachovávají. Velké poděkování patří všem členům, kteří se 

aktivně podílejí na všech akcích, které pořádá spolek. 

Co napsat závěrem? Za včelaře Vám všem přeji do nadcházejícího roku 

hodně pohody, zdraví, spokojenosti, lásky a vzájemného porozumění. 

Rozloučím se citátem Marie Michaličkové: „Život je jako kniha. Některé 

kapitoly jsou smutné, některé šťastné a jiné vzrušující. Ale pokud nikdy 

neotočíš stránku… Nikdy se nedovíš, co se bude dít dále….“ 

                      

Komárková Helena Ing.  

K o l e k t i v  m l a d ý c h  h a s i č ů  S D H  v e  V ř e s i n ě  

Počínaje srpnovými tréninky mladí hasiči zahájili  

přípravu na nový ročník Hlučínské ligy mládeže 

2023/2024. Scházeli se na louce, kde trénovali zejména 

požární útok a štafetu dvojic. Stalo se již tradicí, 

že první školní pátek připraví program "velcí a malí" 

hasiči pro děti ze ZŠ a MŠ. Děti si prohlédly hasičskou 

techniku. Na louce a v okolí hasičárny ručkovaly 

na laně, mohly si vyzkoušet hasičský zásahový oblek 

s přilbou, zapojovaly hadice, za pomoci obvazů  

ošetřovaly chudáka zraněného zajíce, skákaly do dálky, 

přenášely vodu z kbelíku pomocí houby a další.  
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Absolutně největší úspěch sklidilo  

stanoviště "výcvik plyšových pejsků". 

Moc děkujeme Natálii za přípravu  

tohoto zábavně – poučného úkolu. Také 

děkujeme všem dospělým a mladým 

hasičům, kteří se na ukázce podíleli. 

Soutěžní kola Hlučínské ligy mládeže 

probíhala každou zářijovou neděli.  

Zajížděli jsme do Děhylova, Strahovic, 

Hati a Závady. První neděli v říjnu jsme 

soutěžili v Dobroslavicích, kde byla 

soutěž TFA a motání hadice na čas.  

Poslední podzimní kolo HLM bylo  

koncem listopadu v Darkovicích. Soutě-

žilo se v tělocvičně kulturního domu 

ve štafetě MIX a v uzlovací štafetě. Po šesti kolech HLM jsou naši mladší žáci na 4. místě (ze 14) 

a starší žáci na 10. místě (ze 17). 

Tento rok probíhal Závod hasičské všestrannosti a brannosti podle nových pravidel a děti se musely 

učit hodně nových znalostí v uzlování, první pomoci, orientaci v přírodě, požární ochraně, mimořád-

ných situacích. V sobotu 11. listopadu se naše družstvo mladších žáků zúčastnilo krajského kola  

Závodu hasičské všestrannosti a brannosti v Jánských Koupelích. Zdálo by se, že 10. místo není 

úspěch. Nevyšla všem střelba ze vzduchovky, ručkování lana a běh. Avšak ve znalostních úkolech 

byli naši závodníci bez chyby. Už to, že jsme soutěžili v krajském kole, je pro nás výhra a povzbuzení 

do dalších let. Děkujeme za vzornou přípravu Monice, Patricii, Blance, Elen, Martinovi, Václavovi 

a Ondrovi. 

Našim starším žačkám a žákům moc děkujeme za trpělivost při nácviku na požární útok. Družstvo 

má nové složení a potřebuje se secvičit. V závěru roku mladé hasiče navštívil Mikuláš s andělem 

a čerty. 

Děkuji všem, kteří jakkoliv pomáhali kolektivu mladých hasičů. Vedení obce za zapůjčení automobilu 

k odvozu mladých hasičů na soutěže. Pracovníkům obce děkuji za pomoc s uskladněním překážek 

na zimu. Děkuji řidičům 

z řad hasičů a rodičů 

za bezpečný odvoz.  

Velké díky za celoroční 

práci s dětmi vedoucím 

Romanovi a Markétě, 

příležitostně Honzovi, 

tatínkům Petrovi 

a Zdeňkovi.  

Nám všem přeji 

do nového roku zdravý 

a spokojený život. 

 

Ing. Zdeňka Smolková 

vedoucí kolektivu 

mladých hasičů 
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S a d a ř o v a  n a u č n á  s t e z k a  

Letošní slunečný podzim lákal k výletům do přírody a nám se podařilo uskutečnit dlouho plánovanou 

exkurzi (spojenou s enviromentální výchovou) do podhůří Jeseníků. Po hodinové cestě autobusem 

jsme přijeli do vesničky Sosnová, kde má své sídlo česká rodinná firma – Vitaminátor s.r.o. Tam už 

na nás čekal pan průvodce s ochutnávkou přírodní šťávy, vyrobenou z ekologicky zpracovaných 

jablek. Dětem přiblížil, co všechno zde pěstují, jaké jsou povinnosti sadaře v jednotlivých ročních  

obdobích, ukázal domácí a hospodářská zvířata a pozval nás na tříhodinovou procházku Sadařovou 

naučnou stezkou. Cestou děti plnily řadu úkolů, např: rozlišovaly zvířecí stopy, zahrály si ptačí pexeso 

nebo poznávaly dřeviny podle plodů na interaktivních tabulích. 

A po prohlídce krásné přírody, velkých rybníků a sadů si mohly vesele zařádit v lanovém centru.  

Počasí nám přálo a my, ač trošku unavení, ale plní dojmů, jsme spokojeně odjížděli zpět do naší  

školky. 

Za třídu Oranžoví motýlci z MŠ Eliška Chříbková 

.  

L o g o h r á t k y  v e  š k o l c e  

 V říjnu jsme do naší školky pozvali Slávka  

Bouru, který je nejen známý moderátor a herec, 

ale také vystudovaný a zkušený logoped. Věnoval 

se vzdělávání těžce vzdělavatelných dětí,  

pracoval jako poradce v Pedagogicko-

psychologické poradně v Praze, několik let  

navštěvuje mateřské školy v Čechách a konečně 

zamířil i na Moravu.  Vymyslel vlastní program 

pro zlepšení komunikačních dovedností dětí 

s názvem Logohrátky. Se špatnou výslovností 

dětí se potýkáme ve školce denně, proto vítáme 

všechny náměty ke zlepšení výslovnosti dětí. Byli 

jsme zvědaví, jak se Slávkovi podaří děti  

rozmluvit a soustředit je na třičtvrtěhodinovou 

lekci hravé logopedie. Svým profesionálním pří-

stupem, hravě a s humorem mu  

vlastním, motivoval děti ke kreativnímu cvičení 

motoriky mluvidel. Dokázal udržet pozornost  



 

Stránka 14 Z P R A V O D A J  O B C E  V Ř E S I N A  p o d z i m  —  z i m a  2 0 2 3  

dětí, a i nemluvové se snažili špulit pusinky 

a nafukovat líčka. Nenásilnou, hravou 

a motivační formou si děti rozvíjely slovní  

zásobu, zkoušeli si povídat přes balón, kouzlit 

správnou výslovnost, prováděli prstová  

cvičení, cvičili svaly jazyka, foukali do dlaní 

a hlavní je, že je to bavilo. Učitelky se  

inspirovaly kreativitou a energií, děti se loučily 

s radostným úsměvem, fotografie na webu  

přiblížily atmosféru rodičům. Děkujeme 

za příjemné chvíle se Slávkem Bourou 

a těšíme se na společné setkání na jaře, kam 

pozveme i rodiče.     

Za mateřskou školu Karla Jindrová 

Vážení spoluobčané, 

chtěl bych vás seznámit s děním v našem TJ 

v druhé polovině r. 2023. Ještě pro připomenu-

tí, poslední červnový víkend se konal „turnaj“ 

tří konců, kdy po letech zvítězilo „Mexiko“.  

Jinak 2 denní akce zakončená tombolou byla 

zdárná, kdy nám přálo i počasí a ještě jednou 

děkuji všem, kdo naší tradiční akcí navštívili. 

V dalším týdnu jsme pozvali firmu, která  

provedla oživení hrací plochy, což znamená: 

prořezání a podsetí travního semene a zaštěr-

kování, ale bez těchto operací by náš trávník 

těžko byl v takové kondici v jaké je. Teď by 

měl následovat klid na hrací ploše, ale ne 

pro nás, my musíme připravit podmínky, abychom splňovali regule KS. V neděli 23.7. muži odehráli 

1. přípravný zápas a porazili sousední Bohuslavice 3:1. Ve středu náš tým čekal další přípravný zápas, 

který se nakonec uskutečnil na hřišti v Kozmicích, kde naši prohráli 6:0, ale myslím si, že to byla  

dobrá škola od účastníka I.A. V tomto červencovém týdnu, firma nainstalovala stanoviště pro kameru 

na snímání zápasu, toto je bohužel povinnost účastníka krajských soutěží. V neděli 30.7. naši muži 

vstoupili do pohárových soubojů v Komárově a zvítězili po penaltách 2:3. Dalším soupeřem byla doma 

Slavia Opava, utkání se uskutečnilo ve středu 9.8. a naši borci zvítězili opět po penaltách 3:2. 

V neděli 13.8. náš tým čekal 1. mistrovský zápas v KS a přivítali jsme doma soupeře z V. Polomi 

a soupeř zvítězil 1:5. Porážka je sice trpká, ale musíme doufat, že přijdou lepší výsledky.  Další sobo-

tu (19.8.) naši muži zajížděli na Slavoj Rychvald, kde po velmi dobrém taktickém výkonu získali první 

body v KS a zvítězili 0:1. Ve středu je čekal doma pohár. zápas s Vávrovicemi, kde v dobrém trénin-

kovém tempu zvítězili 4:0. Poslední srpnovou neděli, naši muži neprolomili prokletí domácích zápasů 

nové sezóny a prohráli s nedalekými Šilheřovicemi 1:5. První zářijový víkend naši muži zajížděli 

na ostravskou půdu resp. do  Třebovic, kde zvítězili po divokém skóre 4:5 a připsali si 2 venkovní  

body. Další sobotu (9.9.) zajížděli naši muži do Bohumína-Záblatí, a prohráli vysoko 7:3. Ve středu 

13.9. naše muže čekalo semifinále poháru OFS doma proti družstvu KP z Dol. Benešova a naši borci 

sice prohráli 1:4, ale za svůj výkon zasloužili potlesk od fanoušků. V neděli 17.9. naše muže čekalo 

T J  V ř e s i n a  
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Víte, že: 

Poplatkové 

výměry 

za odvoz 

odpadu budou 

doručeny do 

Vašich  

e-mailových  

či poštovních 

schránek 

2.1.2024 

a splatné budou 

do 15.1.2024. 

dlouho očekávané derby s Darkovicemi a k radosti našich fanoušků a to  

hlavně těch dříve narozených zvítězili ve vyrovnaném souboji před velkou  

návštěvou diváků 3:2. Další zápas naše muže čekal na Ostravě-Jih, kde se 

soupeřem, který okupuje čelo tabulky remizoval 2:2. První říjnovou neděli  

přijel prověřit naše muže další ostravský celek a to Hlubina „B“, a po vyrovna-

ném 1. poločasu, kdy jsme drželi vedení 2:1, naši borci v druhé půli soupeře 

úplně rozložili a zvítězili 8:2. Další utkání naše muže čekal v neděli 8.10. 

v Markvartovicích, kde v 1. půli byli lepším mužstvem a místo vedení o 2 góly 

se šlo do kabin za stavu 0:0. Bohužel 2. poločas byl už v režii domácích a ti 

nakonec zvítězili 3:0. V neděli 15.10. na naše hřiště zavítal lídr tabulky MFk 

Vítkovice „B“ a potvrdil roli favorita a zvítězil nad naší družinou 0:3. V neděli 

22.10. naše muže čekalo derby v Hati, ze kterého jsem já sám měl obavy, 

které se potvrdily na začátku 1. poločasu, kdy si dali vlastňáka, naštěstí jsme 

brzy srovnali a zápas měli pod kontrolou, i když konečné skóre tomu nenapo-

vídá, díky za vítězství 1:2. Poslední říjnovou neděli naše muže čekal poslední 

domácí zápas podzimu s Petřkovicemi, kdy v tomto vyrovnaném a pro diváka 

pohledném mači se soupeři rozešli smírně 2:2. První listopadovou sobotu naše 

muže čekal poslední zápas podzimu a to v Hrabové, kde v posledních  

minutách přišli o výhru a remizovali 2:2. 11.11. jsme pořádali brigádu, kdy 

jsme areál hřiště připravili na zimu, všem kdo přiložil ruku k dílu velké díky. 

Ještě bych chtěl všem poděkovat a to členům TJ a Kul. Komisi obce Vřesina  

za zdárný a podařený průběh akce, která se konala 7.10. Hlučínsko-Vřesinská 

šlápota, ještě jednou všem velké díky. 

Teď bych se zmínil o naši mládeži, máme 2 družstva a to starší žáky 1+8, což 

je momentálně nejvyšší soutěž žáků na okrese, přechod do této nejstarší  

kategorie soutěže žáků a tím na větší hřiště nebyl pro naše žáky jednoduchý, 

ale postupem času si zvykají na fyzicky náročnější hru, která už se blíží 

k velkému fotbalu a to by měl být náš cíl, a to jak trenérů, rodičů i VV naše 

TJ, aby nám hráči nekončili v nějaké skupině přípravky, ale pokračovali dál 

a ti nejlepší, aby se dostali do A týmu mužů. Momentálně se naši žáci umístili 

na 9.místě ve své skupině.  

Teď k přípravce, která hraje soutěž 1+4, jsem rád, že je baví hrát a vyhrávat 

zápasy, a že mají velkou podporu trenéru a rodičů. V tabulce drží 3.místo. 

Díky všem mladým klukům a holkám za reprezentaci TJ a obce Vřesina, 

aby byli hrdí, že mohou oblékat dres naši TJ Vřesina. 

Předseda Lubomír Mrkva 

Víte, že: 

Ve Vřesině bylo 

v období 

od začátku roku 

do 30.11.2023 

odevzdáno 

a zpracováno 

180 kg  

odpadních  

jedlých olejů 

a tuků. 

Kontejner 

na sběr je  

umístěn na 

obecním úřadě. 
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J a b l í č k o v ý  d e n  —  1 . t ř í d a  

Na podzim prožili prvňáčci svůj první projektový den Jablíčko.  

Ve třídě se to krásně červenalo! Děti zjišťovaly,  jestli se ve vodě 

jablko potopí a co je uvnitř. Dozvěděly se, kde roste ve světě  

nejvíce jabloní a kolik třeba váží největší vypěstované jablíčko. 

Také jsme ochutnali jablečný štrúdl, mošt či jablíčkové pendreky. 

Spoustu legrace jsme si užili při nácviku jablíčkového tanečku. 

Děti si poprvé vyrobily vlastní lapbook, což byla práce velmi  

těžká, ale všem se podařila.  

Mgr. Lucie Bylicová, třídní učitelka 1. třídy 

R o z v í j í m e  č t e n á ř s k o u  g r a m o t n o s t  v e  2 .  t ř í d ě  

V rámci Operačního programu Jana Amose Komenského (OP JAK) se snažíme u žáků rozvíjet nejen 

jejich počítačovou a matematickou gramotnost, ale především tu čtenářskou, která je nejvíce  

zapotřebí. Pracujeme s texty k danému tématu, vyhledáváme informace, které následně zpracovává-

me a seznamujeme s nimi ostatní spolužáky ve třídě, atak se učíme navzájem, což je nejefektivnější 

způsob učení, oproti pasivnímu přijímání informací. 

Je dobré mít určité historické povědomí, a tak jsme se 

v měsíci říjnu vydali po stopách vzniku Československé 

republiky. Dozvěděli jsme se, proč vlastně slavíme  

28. říjen, jaké máme státní symboly a naučili jsme se 

českou státní hymnu, kterou by měl znát každý  

správný Čech. V listopadu jsme sice marně vyhlíželi 

Martina na bílém koni, ale i tak jsme se dozvěděli 

spoustu nových informací kolem této tradice, např. 

proč se jí zrovna husa. Proč se 4. prosince dává  

větvička třešně do vody v teplé místnosti, aby 

na štědrý den rozkvetla? Proč je Mikuláš k dětem tak 

štědrý? A spoustu dalšího jsme se dozvěděli během 

projektové výuky na začátku prosince. A jaké další 

svátky a tradice nás ještě čekají v novém roce? Tak 

o tom až příště, v dalším vydání Vřesinského zpravo-

daje. 

Mgr. Monika Hofrichterová, třídní učitelka 2. třídy 
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V Ř E S B E E — k r o u ž e k  m l a d ý c h  v č e l a ř ů  

Včely jako klíčoví tvůrci ekosystému, vztah mezi  

včelami, květinami a úrodností i toto se učíme. 

Náš kroužek není jen o včelách, ale i o vztazích mezi 

dětmi, jejich osobní rozvoj, učení se trpělivosti 

a zodpovědnosti.  

V chladných měsících se setkáváme ve středu v místní 

tělocvičně, kde máme zázemí s pomůckami z našeho 

oboru, učíme se, tvoříme a hrajeme si. Jelikož děti mají 

nejvíc zájem o praktické ukázky a pracovní činnosti, tak 

vyrábíme nové rámečky pro naše včely, sklínkujeme 

med, který zde i prodáváme. Mikroskop k podívání se 

na včelu či jiný hmyz mají taky v oblibě, kdo může říci, 

že je svět přes mikroskop nezajímavý. 

Momentálně v předvánočním čase vyrábíme svíčky 

z včelích pláství nebo odlíváme plaváčky do ořechových 

skořápek, které si děti budou pouštět doma s rodinou. 

Pečeme perníčky s včelařskou tématikou ve školní  

kuchyni, některé zvládneme i nazdobit, ale bezpečně 

všechny sníme. Kdyby se chtěl někdo podívat na naši 

schůzku, tak je srdečně zván. 

Dovolujeme si Vám popřát krásné a pohodové Vánoce, 

bohatého Ježíška a do Nového roku hodně zdraví. 

Jana Steffková vedoucí kroužku VŘESBEE  

T a n e č n í  s k u p i n a  V Ř E S  

Vážení spoluobčané, jen krátce Vám připomenu naší taneční skupinu Vřes. Trénujeme pod vedením 

paní Mgr. Jany Šandalové. Letos jsme se rozrostly o 3 nové členky. Vystupovaly jsme na Seniorfestu 

v Závadě, opět v Závadě na Strassenfestu. 

Pak po delší odmlce na Ukončení prázdnin 

ve Vřesině. Tanec na píseň Belinda měla  

veliký ohlas u všech přihlížejících. V září 

jsme účinkovaly na tradiční akci Kluby  

klubům v Hlučíně. Tam se líbila píseň Š-š-š, 

barevné deštníky a nové žluté halenky,  

které nám proplatilo vedení obce, za což jim 

tímto děkujeme. Touto akcí jsme ukončily 

letošní nácvik a sejdeme se opět, pokud 

zdraví dovolí v lednu 2024. Děkujeme 

za přízeň a přejeme krásné vánoční svátky 

a úspěšný rok 2024.  

Za taneční klub Vřes D. Fojtíková 
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I v tomto školním roce si třeťáci vypátrali a vyluštili  

název svého celoročního projektu. Po usilovném zkou-

mání, při kterém museli prokázat odvahu, vědomosti, 

kreativitu, důvtip a také schopnost spolupracovat  

v týmech, se dozvěděli, že se projekt bude jmenovat  

Robinson Crusoe aneb to jsme tedy netušili. Do tohoto 

projektu bylo zakomponováno veškeré učivo 3. třídy 

s tím, že v letošním roce budeme klást velký důraz 

na čtenářskou gramotnost. Příběh Robinsona k tomu 

nabízí mnoho zajímavých a dobrodružných možností.  

Žáci se seznámili s knihami, které vypráví příběh 

o Robinsonovi, porovnávali je, četli si z nich ukázky 

a získávali informace o jejich autorech a ilustrátorech. Velmi je také zaujalo filmové zpracování toho-

to dobrodružného příběhu. 

Třeťáci již zvládli splnit různé námořnické zkoušky z probraného učiva, učili se pracovat s kompasem, 

číst v mapách a také získávat nové znalosti o naší planetě. Získávali sůl odpařováním jako Robinson, 

pekli chleba jako Robinson a také vyráběli hrnce. Neminula je ani náročná námořní bitva s ukrutný-

mi piráty. Naštěstí vše dobře dopadlo, námořníci z 3. třídy zvítězili a ověřili si, že mnohé vědomosti, 

které získali od začátku školního roku, mohou využít v praxi. 

Kdo ví, jaká další dobrodružství námořníky čekají v následujících měsících.  Odvahy mají 

na rozdávání, tak určitě vše skvěle zvládnou.    

Mgr. Lenka Matyščáková  

Z p r á v y  z  3 .  t ř í d y  

Prodejní doba Tuty Vřesina 

23. 12. 2023   7:00 – 11:30 

24. – 26. 12. 2023  zavřeno 

27. – 30. 12. 2023  běžná prodejní doba 

31. 12. 2023    7:00 – 11:30 

1.1. 2024    zavřeno 
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K D U — Č S L  

Vážení spoluobčané,  

je to neskutečné, jakou rychlostí ten rok ubíhá, 

ale máme opět jen pár dní do Vánoc. Není to tak 

dávno, co se ve spolupráci s vřesinskou scholou 

uskutečnila naše Dožínková slavnost. Tento rok 

nám počasí skutečně přálo. Před samotným  

průvodem na Výletiště jsme akci zahájili okružní 

jízdou slavnostně nazdobených traktorů. Letošní 

účast traktoristů byla hojná a předčila všechna 

naše očekávání. Do průvodu nás přišlo podpořit 

i mnoho z Vás a především pak i spousta dětí se 

svými ozdobenými „vozidly“. Na Kamplu jsme 

slavnostně letošnímu hospodáři a hospodářce  

předali věnec s kyticí. Za doprovodu kapely Hlučíňanka jsme se společně vydali průvodem 

až na Výletiště, kde pro děti byly nachystány hry s odměnou. Mohli jste shlédnout výstavu drobného 

zvířectva, vyhrát v tombole či kole štěstí, zakoupit si koláče, zákusky nebo úžasnou kávu  

od Vřes Caffé a mnoho dalšího. Ovšem z pohledu dítěte, jako absolutní hit celé slavnosti, byla  

možnost projet se nad Výletištěm na některém z traktorů. Letošní slavnost byla opravdu velice  

vydařená a hlavně díky Vám, rozhodli jsme se tak část výdělku věnovat na potřebné opravy v našem 

kostele sv. Viléma. Dožínkovou slavnost jsme zakončili v neděli mší svatou, kdy jsme poděkovali 

za  letošní úrodu. Mši svatou ozvláštnily děti v krojích, které přinesly k oltáři bohaté dary. 

S příchodem nového roku se nám také blíží plesová sezóna a s ní i náš Společenský večer, který se 

uskuteční 20. ledna 2024 v sále OÚ Vřesina. Večerem nás provede hudba pana Taraby z Ostravy. 

Všichni jste srdečně zváni! 

Nyní si již vychutnávejte tu předvánoční atmosféru bez stresu, spěchu a starostí. Vánoce přeci nejsou 

o perfektně uklizeném a nazdobeném domě, množství napečeného cukroví a dárcích, ale o čase  

stráveném v rodinném kruhu při oslavě příchodu Ježíše Krista. Přejeme Vám krásné a požehnané 

svátky vánoční, ale také mnoho štěstí, zdraví a Božího požehnání do toho nového roku 2024, který je 

již za dveřmi.  

Za KDU-ČSL 

Ing. Veronika Hluchníková, DiS.  



Vážení spoluobčané, 

rok 2023 se chýlí ke svému závěru a já mám opět milou povin-

nost seznámit Vás s děním v jednotce SDH Vřesina. Letošní rok 

se z našeho hasičského pohledu zdál poněkud klidnější. Jednotka 

vyjela celkem k 22 událostem. Z toho 5x požár, 14x technická 

pomoc, 3x ostatní pomoc. Začátkem roku jednotka likvidovala 

požáry menšího rozsahu a během letních dnů byla potřebná  

hlavně při likvidaci bodavého hmyzu. Také jsme byli přivoláni 

k pomoci jednotkám z vedlejších obcí. Jednalo se o požár lesního 

porostu v katastru obce Kozmice, kde naše Tatra zajišťovala 

na místě dodávku vody a naši kluci se přímo podíleli na hašení. 

Po dokončení hasebních prací  jednotka zůstala na místě a hlídala 

místo požáru. Další výjezd za hranice Vřesiny byl do obce Píšť, 

kde vlivem přívalových dešťů byly zatopeny sklepy domů 

a veřejná komunikace. 

V listopadu jsme se zúčastnili taktického cvičení, simulovaného 

požáru administrativní budovy v Dobroslavicích, kde jsme  

prováděli dálkovou dopravu vody. Dále jsme se v průběhu roku 

zúčastnili mnoha kulturních akcí naší obce, např. charitativní běh 

Kulíškova desítka a Hlučínsko - Vřesinská šlápota, kde jsme  

zajišťovali bezpečný průběh na veřejných komunikacích.  

Jednotka se dále vzdělává a školí v povinné tématice a s velkou 

zodpovědností a pravidelností přistupuje k udržování požární 

techniky v provozu schopném stavu. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem členům výjezdovky za jejich 100% nasazení a aktivitu ve svém 

volném čase. Za celou jednotku SDH Vřesina chci popřát, ať Vám rok 2024 přinese spoustu nových 

zážitků, příležitostí a chvil strávených s těmi, které máte rádi. 

Velitel jednotky Tomáš Fichna 

Víte, že: 

 

Webové stránky 

obce Vřesina 

navštívilo 

za prvních 

11 měsíců 

tohoto roku 

již  

60749 čtenářů. 

Je to o cca 10000 

návštěv víc, než 

loni za stejné 

období. 

Stránka 20 Z P R A V O D A J  O B C E  V Ř E S I N A  p o d z i m  —  z i m a  2 0 2 3  

J e d n o t k a  S D H  



Začátek prosince ukázal, co umí zima. Sníh, mráz i závěje umí překonat  

člověk, ale daleko horší to mají zvířata jak domácí, tak lesní. V času nouze se 

divoká zvěř více přibližuje k lidským obydlím, proto zahlídneme v zahradách 

na stromech sojku, straku i strakapouda. Tito ptáci vědí, že jim mnoho lidí 

v těžkém období pomůže a slétávají se spolu s ostatním drobným ptactvem 

u krmítek. 

V lese má zvěř ještě větší problémy. V hlubokém sněhu se těžko dostávají 

k přirozené potravě a musí spoléhat na pomoc myslivců i ostatních milovníků 

přírody. Myslivci našeho spolku zajistili k pro letošní zimu dost ječmenných plev 

se zbytkem obilí a dostatečné množství řepy. Do krmných zařízení  

dáváme také klasy kukuřice a do slanisek sůl. Prosím všechny příznivce zvěře, 

aby při přikrmování zvěře nepoužívali pšenici, lesní zvěř má trávení nastavené 

na zimu a právě pšenice jí způsobuje velké problémy. Pokud nesete do lesa ně-

jakou dobrotu, dávejte mrkev, jablko nebo kaštany, nikdy nedávejte krmivo 

plesnivé. 

Pro zvěř je v zimním období důležitý klid. Zejména srnčí zvěř je na plašení  

citlivá. Stres a běh v chladu a sněhu způsobuje srnám zápal plic, na který často 

uhynou. Proto bych chtěl všechny turisty, běžce, běžkaře i cyklisty požádat, aby 

pro své sporty využívali hlavní lesní aleje a nejezdili tam, kde by nešli ani v létě. 
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Víte, že: 

Dokážeme  

identifikovat čip 

nalezeného psa 

pomocí čtečky?  

Pokud máte číslo 

čipu nahlášeno 

na obecním  

úřadě, můžeme 

Vás informovat 

o nálezu Vašeho 

zvířete.  

Email pro  

dohlášení čísla 

čipu je:  

info@obec-

vresina.cz  

M y s l i v e c k ý  s p o l e k  B O R  V ř e s i n a   

Totéž platí i o sportování v noci, když už musíte běhat v noci, používejte prosím čelovku nebo jiné 

osvětlení ať zvěř odejde s předstihem a v klidu. 

Majitelé psů by si měli uvědomit, že volně pobíhající psi mohou způsobit zvěři velké problémy 

a současně je tu nebezpečí, že narazí na divočáky, kteří se v zimě v lese pohybují již za soumraku. 

Držitelem honitby, kde působíme, jsou Lesy České republiky, s.p. Území honitby „Bor-jih“ zahrnuje 

les Bor od Kozmic (Bohuslavic), až ke koupališti, dále pole a louky okolo Vřesiny a část lesa 

Na Bahnech. Od držitele si tuto honitbu za úplatu pronajímáme a jsme jejími uživateli. V letošním  

roce jsme obnovovali smlouvu s Lesy ČR na pronájem honitby. Bylo to administrativně i finančně  

hodně náročné. Smlouvu se nám podařilo získat, což bylo pro pokračování činnosti spolku klíčové. 

Změnilo se nám složení členů – odešli, většinou ze zdravotních důvodů, zkušení myslivci – pánové 

Ing. Vilém Smolka, Vilibald Sebrala, Jan Pudich a Petr Stoklasa. Všem chci znovu poděkovat 

za dlouhodobou práci při ochraně zvěře a přírody. Přijali jsme nové členy, kteří se okamžitě a rádi  

zapojili do činnosti spolku.  

S myslivostí úzce souvisí také lov zvěře. Počet ulovených kusů stanoví vlastník honitby, což pro nás 

jsou Lesy ČR. Za nesplnění odlovu hrozí vysoké pokuty. Většinu zvěře lovíme jako jednotlivci 

na čekané, nebo šouláním (tiché procházení se zbraní). Zhruba polovinu z plánovaného odlovu nám 

tvoří zvěř sražená motoristy. Těmto střetům se bohužel marně snažíme zabránit, a to lovením zvěře 

podél hlavních komunikací. Pokud dojde ke srážce se zvěří, která i bez poškození vozidla odběhne, 

prosím volejte na mé telefonní číslo 607 100 911, můžete volat také při jakékoliv jiné události týkající 

se zvěře, myslivců či myslivosti.   

Na Štěpána, 26.12.2023 v době od 8,30 do 14 hod. pořádáme hon. Myslivecký hon považujeme 

za společenskou událost, na které se potkáme s našimi přáteli z okolních spolků. Bude se lovit 

v lese v úseku BOR, a to v částech od hájenky pana Mokrého až po křižovatku Kaštan. Vymezené 

území bude v terénu vyznačeno. Taktéž žádám všechny návštěvníky lesa o dodržování mysliveckých 

pokynů. Děkuji za pochopení a přeji Vám štěstí, zdraví a pohodová setkání do nového roku. 

Lesu zdar  

Ing. Jiří Kubík  

předseda MS  
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Od začátku školního roku uplynulo tři a půl měsíce a já mohu říci, že máme za sebou spoustu činností, 

které měly pozitivní vliv na vzdělávání žáků. Uvedu pár příkladů. 

V rámci seznámení se s činnostmi v jednotlivých 

profesích jsme si vyslechli zajímavou besedu 

s paní starostkou, při které jsme nahlédli do její 

kanceláře a přemýšleli jsme nad tím, co všech-

no má na starosti, co se v naší obci projednává. 

Společně jsme přicházeli například na to,  

které profese se podílí na realizaci projektu,  

orientovali jsme se na mapě obce, zaujaly nás 

kamery v obci a jejich množství. Také jsme byli 

informování paní sekretářkou s náplní její  

práce. Paní sekretářka nás provedla i místností, 

ze které podává hlášení. Dospěli jsme k závěru, že práce paní starostky je rozsáhlá, pestrá, velmi  

náročná a právem se tato profese nazývá starosta. 

V projektovém vyučování Krásy podzimu jsme si osvojili, proč nás podzim vždy zaujme pestrobarev-

nou paletou. Přitom jsme se učili vidět a vnímat krásu a radost okolo sebe. Žáci měli za úkol  

fotografovat na téma Krásy podzimní Vřesiny. Z fotografií žáků jsme pak ve výtvarné výchově  

vytvořili výstavku, kterou si mohli v naší třídě prohlédnout návštěvníci Dne otevřených dveří v ZŠ 

Vřesina a nyní fotografie zdobí chodby v tělocvičně. 

V pátek 24. 11. 2023 jsme se spolu s 3. třídou podíleli na obnově sadu před naší obcí Vřesina. Sázeli 

jsme pod odborným dohledem jabloně, hrušně a slivoně. Pevně věříme, že si brzy na úrodě 

i pochutnáme. 

Žáci 4. třídy 1. 12. 2023 moderovali akci Slavnostní rozsvícení vánočního stromu a sehráli scénku 

„Povedená rodinka“. 

5. 12. 2023 jsme připravili pro žáky ostatních tříd  

sportovní akci Čerti v pohybu, kdy si žáci na šesti  

stanovištích procvičili svou tělesnou zdatnost prolézá-

ním, podlézáním, běháním přes překážky, skákáním, 

házením a dalším dováděním. Závěr akce zpestřila ná-

vštěva Mikuláše, anděla a čerta, která děti obdarovala 

balíčkem. 

Poslední akcí, na které jsme se aktivně podíleli, je  

Tiché zpívání. Akce proběhla 8. 12. 2023 v tělocvičně 

za účastí všech dětí naší školky a školy a dětí ze ZŠ 

a MŠ pro sluchově postižené a vadami řeči z Ostravy-

Poruby. Vystoupili jsme se scénkou Povedená rodinka 

a spolu s pátou třídou jsme připravili soutěže 

ve smíšených družstvech. Celá akce proběhla 

v radostné předvánoční atmosféře. 

Chválím čtvrťáky za aktivní přístup ke všem  

činnostem. 

   Mgr. Věra Vojáčková, třídní učitelka 

  

A K T I V N Í  T Ř Í D A  -  Č T V R Ť Á C I  



Druhou polovinu letošního roku jsme začali jako obvykle v červenci mší svatou v našem kostele  

svatého Viléma. Poté jsme se přemístili na obecní úřad, kde jsme tento den oslavili společným  

slavnostním obědem. Během léta jsme ještě se účastnili mnoha akcí pořádaných naší obcí.  

V září jsme uspořádali zajímavý zájezd do okolí Uherského Hradiště. Navštívili jsme sladkovodní 

a botanickou expozici v Modré, pod názvem Živá voda. Část expozice vede podzemím a opravdu je se 

na co dívat. Připadalo nám, že jsme součástí akvária, a mezi rybami malými a velkými nám bylo  

dobře, přinášejí klid a běh dne, jako by se mírně zpomalil. Ve venkovních prostorách jsme obdivovali 

volně žijící tury a pěkné okolí. Následně jsme se přemístili našim autobusem do nedaleké vesnice 

„Tupeska“, kde se ještě nyní vyrábí vzácná „tupeská keramika“. Zde nám byl podán obšírný výklad 

o technice výroby keramiky,  

pravidlech a postupech. Během 

výkladu jsme si prohlíželi hotové 

výrobky. Kdo měl zájem si mohl 

koupit zajímavý suvenýr domů. 

Na oběd jsme vyrazili do Buchlo-

vic, kde nás mile přijali a velmi 

pěkně se o nás postarali. 

Na náměstí jsme se potkali se 

seniory z Hlučína, kteří byli také 

na zájezdě v těchto končinách.  

Jak je svět malý. Odpoledne 

jsme ještě navštívili místní Kovo 

ZOO. Musíme připustit, že je se 

na co dívat. Všichni jsme byli  

mile překvapeni, co se dá 

z kovového odpadu udělat. 

K vidění byla různá zvířata, loď, 

postavy z filmu a další. Doporu-

čujeme navštívit a užít si to, tak 

jako my. Kdo měl chuť mohl si dát kávičku a k tomu něco na zub. Následovala cesta domů, kde se již 

hojně vybírala další destinace na příští zájezd. Jsme moc rádi, že se našim seniorům a také našim 

spolucestujícím, kteří s námi pravidelně jezdí, stále líbí objevovat zajímavá místa naší země.  

V listopadu jsme společně oslavili svatého Martina výborným obědem doprovázeným výhrami v kole 

štěstí. Oběd nám, jako obvykle, připravila paní Věrka Miketová se svým týmem. Společné odpoledne 

se moc povedlo, všem se setkání moc líbilo.  

Konec roku jsme zakončili v tradičním duchu vánoční besídkou. Pro dokreslení předvánoční pohody 

jsme si ozdobili stromeček a rozdali různé dárečky, které mohli vyhrát všichni ve vánoční tombole. 

K jídlu a pití jsme měli vánoční pohoštění. Předvánoční atmosféru nám zajistilo vystoupení naší  

vřesinské scholičky, pod vedením paní Červenkové a pana Němce. Milé a rytmické písničky v podání 

našich malých zpěvaček zaujalo nejednoho člena klubu. Na závěr jsme si sdělili termíny následujících 

setkání. Spokojeni a plni pohody jsme si popřáli do následujícího roku a rozešli jsme se do svých  

domovů.  

Dovolte nám poděkovat naší paní starostce a všem pracovníkům obce za vstřícnost a spolupráci 

v tomto roce.  

Na závěr bychom rádi touto cestou popřáli všem našim spoluobčanům vše nejlepší v následujícím roce 

2024, hlavně zdraví, lásku, pohodu, porozumění a hodně božího požehnání.  

Za klub seniorů Agata Dudová 
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K l u b  s e n i o r ů  
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H A L L O W E E N  S  P Á T O U  T Ř Í D O U  

Když se řekne „Halloween“, co si pod tím slovem předsta-

víte? Vyřezanou dýni se svíčkou, strašidelný kostým? 

Ano, přesně tak. Do halloweenské atmosféry se 20. 10. 

2023 vcítila i naše škola. Do svých tříd si žáci pozvali své 

rodiče a společnými silami vydlabali krásné dýně. Některé 

vypadaly opravdu strašidelně. Takto vydlabaná dýně tra-

dičně patří k podzimní dekoraci a dle pověry by měla 

ochránit domov.  

Ale to není vše… Velký úkol však dostali žáci z 5. třídy. 

A  ten splnili opravdu na sto procent. Děti připravily 

pro celou školu bohatý program, při kterém se hlavně 

soutěžilo. Nechyběla jízda na koštěti, tanec se  

strašidly, test odvahy, ale i ochutnávka, kdy bylo potřeba 

zapojit své čichové i chuťové buňky. Myslím, že si každý 

přišel na své a všichni se dobře pobavili. 

Tímto chci poděkovat všem žákům za perfektní přípravu, 

organizaci a budeme se těšit na další společnou školní 

akci.  

Mgr. Nicol Kuřídémová, třídní učitelka 

 

Co vše můžeme třídit do kontejneru na jedlé tuky a oleje 
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D n e m  s v a t é h o  M a r t i n a  z i m a  u  n á s  z a č í n á  

V tematickém plánu činnosti školní družiny v tomto školním roce si připomínáme různé významné 

dny a výročí. Snažíme se dávat účastníkům zájmového vzdělávání možnost volby programu, a proto 

se na návrzích akcí v celoročním plánu děti podílí. Například 20. září jsme slavili Den malování man-

dal, práce dětí jsem využili při výzdobě chodeb ŠD. U příležitosti Světového dne laskavosti jsme 

z mandal vyráběli prostírky a podložky pro klienty LDN v Ostravě-Radvanicích. Kromě státních svát-

ků jsme si připomenuli jako každoročně v říjnu Mezinárodní den stromů. Listopad probíhal nejen 

v duchu laskavosti, ale zároveň jsme se věnovali oslavě svátku svatého Martina. 

Inspirací při oslavách svátku svatého Martina 

nám byly pověsti, pranostiky a tradice, kte-

ré jsou s tímto dnem spojeny. Projekt byl 

motivován legendou, která vypráví o tom, 

že  jedné chladné podzimní noci římský  

důstojník jménem Martin se vracel na svém 

bílém koni z bitvy do města. Při své cestě  

uviděl na ulici polonahého žebráka,  

který ho žádal o almužnu. Jelikož u sebe  

Martin neměl jídlo ani žádné peníze,  

rozhodl se žebráka ochránit alespoň před 

chladem. Rozetnul svůj vojenský plášť 

na dvě poloviny a jednu mu daroval.  

Té noci se mu zdál sen, ve kterém se mu 

zjevil Ježíš Kristus oblečený právě do této 

poloviny pláště. Děkoval mu a  požádal ho, 

aby i nadále pomáhal lidem, kteří to potřebují, že patří mezi vyvolené. Martin takovou poctu nechtěl 

přijmout a schoval se před lidmi k husám do chléva. Ty se prý ale tak rozkejhaly, že Martina prozra-

dily. Od té doby k svátku svatého Martina patří pečená husa. Proto ho prostý lid považoval 

za ochránce domácích zvířat, zejména hus. Jízdní vojáci uctívají Martina jako patrona a ochránce 

svých koní. Později se stal patronem kovářů, řemeslníků a vinařů. Další tradicí tohoto svátku je  

pečení svatomartinských rohlíčků, které jsme si s dětmi vlastnoručně vyzkoušeli. Skoro z 5 kg těsta 

jsme několik dnů pekli rohlíčky plněné povidly, marmeládou a ořechy. Podělili jsme se také 

s návštěvníky na dni otevřených dveří, kteří se přišli podívat na naši krásně zrekonstruovanou školu. 

Družinu zdobily hlavy svatomartinských koňů. Měsíc listopad jsme ukončili v duchu dvou  

svatomartinských pranostik: Na sv. Martina, kouřívá se z komína. Přijede-li Martin na bílém koni, 

metelice za metelicí se honí. 

Prosinec je pro naši školní družinu sice hlavně časem příprav na Vánoce, chystáme se ale také  

upozornit na existenci Světového dne hor. Víte vůbec, že tento svátek připadá na 11. prosince?  

Naše děti už ano! 

Krásné vánoční svátky Vám všem přejeme ze školní družiny a do roku 2024 jen všechno nejlepší.  

Paní vychovatelky Irena Junkerová a Radka Rosenbachová 

Školení řidičů pro veřejnost 

Dne 24. ledna 2024 v 16 hodin pořádá obec Vřesina školení řidičů pro veřejnost s ohledem 

na novinky v silničním zákoně. Školení se bude konat v sále obecního úřadu. Kapacita sálu je 

omezená, proto je nutné se přihlásit do 19. ledna 2024 emailem na adresu info@obec-vresina.cz 

nebo telefonicky na tel: 725 500 470.  

Přejeme všem mnoho šťastných kilometrů. 
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Jednou jsme tak přemýšleli s dětmi, jak si zpestřit 

povídání o tom, jak se lesní zvířátka připravují 

na zimu. 

Děti mají opravdu hodně nápadů a právě jedním 

z nich bylo pozvat si do třídy dva myslivce,  

protože ti vědí o lese nejvíc. Naše pozvání přijali 

myslivci Jan Pudich a Vilém Smolka, kteří děti pře-

kvapili svou elegancí v nefalšovaném mysliveckém 

oblečení. Vzrušené óóó vystřídalo hrobové ticho, 

když na koberci vystavili trofeje srnce, muflona, 

jelení, srnčí a dančí parohy, na které si děti  

postupně mohly i sáhnout. Hluboké mužské hlasy 

obou mužů byly zárukou soustředěné pozornosti 

všech dětí. Poutavé vyprávění doplněné ukázkou 

pravých zubů divokého prasete nemělo konce.  

Děti chtěly vědět víc a víc. Slíbila jsem dětem, 

že myslivci odpoví na všechny zvědavé otázky, 

které si děti připravily předem. Co však nejvíce 

děti chytilo za srdce byla možnost pohladit si  

kožešinu lišky, jezevce, psíka mývalovitého 

a kuny. 

Jako dárek a poděkování děti předaly myslivcům 

nakreslené obrázky lesních zvířat. 

Ten den šel ještě ruku v ruce s dětmi jeden 

z myslivců do lesa ukázat krmelec, ke kterému 

chodí zvířátka v zimě. Také on byl šťastný, 

že udělal dětem radost, spokojený, že se dětem 

setkání líbilo a plný naděje, že budoucí generace 

neztratila lásku k přírodě. 

Za třídu Žlutá sluníčka z MŠ Petra Smolková   

S e t k á n í  s  m y s l i v c i  v e  š k o l c e  n a  p ř á n í  d ě t í  

VÝZVA VŘESINSKÝM FOTOGRAFŮM 
 

Vážení vřesinští fotografové, 

v příštím roce bychom chtěli připravit kalendář Vřesina objektivem občanů 2025. Pokud budete mít 

zájem, tak Vaše fotografie (max. 5 ks) naší obce budeme očekávat na emailu: 

zpravodaj.vresina@seznam.cz 

v době od 1. července do 30. září 2024. Fotografie musí být na šířku, poměr stran 3:4 (jiné 

poměry budou muset být ořezány). Dále musí být fotografie ve formátu .jpeg, .jpg nebo .tif. 

v kvalitním rozlišení. Doručením Vašich fotografií do emailu zpravodaje udělujete souhlas s jejich 

využitím v kalendáři, na webu obce, či k další veřejné prezentaci, včetně Vašeho jména jako  

autora. Finální výběr fotografií do kalendáře provede určená hodnotící komise.  

Děkujeme za pomoc s přípravou drobného dárku pro všechny občany naší obce. 
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Vážení spoluobčané, farníci, přátelé,  

je to až k neuvěření, ale opět stojíme na konci doby adventní a před námi je nejkrásnější čas roku, 

Vánoce. Když se ohlédnu zpět, se členy scholy jsme toho zažili hodně. Zazpívali jsme si na svatbách 

v našem kostele sv. Viléma, ale taktéž v Kozmicích či Hati. Mohli jste nás slyšet při nedělních mších 

nebo různých událostech ve farnosti.   

Poctivě jsme nacvičovali na 1. svaté přijímání, které se uskutečnilo ke konci května. Mohli jste si 

všimnout, že mezi rodiči dětí sedělo i pár členů naší scholy. Ačkoliv jsme byli v menším oslabení,  

povolali jsme naše nepostradatelné „zálohy“ a myslím, že jsme to nakonec zvládli na výbornou. 

Každoroční tradice je i společná příprava Dožínkové slavnosti pořádané společně s KDU-ČSL Vřesina. 

Zvládli jsme vám upéct koláče a buchty, které jste si mohli zakoupit. Pro vaše ratolesti jsme připravili 

nejrůznější úkoly, za které byli sladce odměněni a pomohli jsme se vším, co bylo při samotné  

realizaci potřeba. V neděli jste nás pak mohli slyšet při doprovodu mše svaté na poděkování 

za letošní úrodu.  

V září jste mohli postřehnout, že se v našem 

kostele sv. Viléma odehrálo Setkání schol 

Hlučínska. Celkem se zúčastnilo 11 schol 

včetně nás a naší scholičky. Ačkoliv byl  

koncert poněkud delší, určitě ti, kteří si nás 

přišli poslechnout, mi dají za pravdu, že kaž-

dá schola byla jedinečná a originál. Mohli jste 

tak procestovat část Prajzské, aniž byste se 

zvedli z lavic. Na závěr setkání zazněla spo-

lečná píseň schol, kdy v podání téměř 200 

účastníků zazněla píseň „Důvěřuj“, která byla 

hymnou letošního Celosvětového setkání  

mládeže v Lisabonu.   

Po Setkání schol jsme nezaháleli a museli postupně začít 

trénovat na náš Tradiční koncert, který se letos uskutečnil 

na 1. adventní neděli. Ačkoliv nás ten víkend zastihla velká 

sněhová nadílka, díky níž nepřijela schola z Hlučína, která 

přijala naše pozvání si u nás zazpívat, koncert jsme zvládli 

a vypomohla nám naše Scholička,  pod vedením Petry  

Červenkové a Pavla Němce. Chceme Vám moc poděkovat, 

že i přes tu nepřízeň počasí jste si nás přišli poslechnout 

a podpořit svou účastí. Velké DÍKY taktéž patří našim  

hostům z řad muzikantů a členek scholy, které sice už 

ve Vřesině nebydlí, ale stále si s námi rády zazpívají.  

Vzhledem k sněhové nadílce, která byla velice hojná a komplikovala cesty nejen po celé Prajzské, 

se neváhali dopravit za námi nejen na zkoušku, ale taky koncert samotný.  

Ani po koncertu jsme se nezastavili. Bylo třeba začít zkoušet na Vánoce, během kterých Vám snad 

našim zpěvem zpříjemníme chvíle, které strávíme v místním kostele, při oslavě příchodu Ježíše  

Krista. Přeci jen letošní advent je jeden z nejkratších, a proto nám již nezbývá mnoho času.  

Přejeme Vám klidné a radostné svátky vánoční, strávené v rodinném kruhu a samozřejmě zdraví 

a Boží požehnání do nového roku 2024.  

Za Scholu Vřesina  

Ing. Veronika Hluchníková, DiS.  

S c h o l a  a  s c h o l i č k a  V ř e s i n a  



Vážení spoluobčané,  

přicházejí vánoce. Už zase… Zdá se mi, 

že s přibývajícím věkem čas běží stále  

rychleji. Když se ale podívám zpět za uběh-

lým rokem 2023, tak asi nebyl kratší než ty 

minulé. Naopak. Pro nás, nohejbalisty, byl 

možná nejúspěšnější v historii. Ale pojďme 

rekapitulovat.  

Soutěžní sezónu jsme zahájili už v únoru  

halovým turnajem ve Velkých Hošticích 

(1.místo). Následoval červen a s ním turnaj 

ve Štítině (3.místo) a koncem měsíce náš 

turnaj O pohár starostky. Tady bych se rád 

na chvíli zastavil. Tento turnaj je každoročně 

pořádán pouze pro rodáky nebo občany trva-

le bydlící ve Vřesině, aby si široká veřejnost 

mohla vyzkoušet nohejbal v praxi - obtížnost je tudíž na daleko nižší úrovni než běžné turnaje  

zejména také proto, že složení trojic se losuje z výkonnostních košů, aby se síla jednotlivých mužstev 

vyrovnala. Ve výsledku to znamená, že vyhrát může opravdu každý, kdo umí trochu kopnout 

do balonu. Takže, kdo chce vyhrát a být navěky zvěčněn na poháru nebo se chce alespoň dobře  

pobavit, prosím, přijďte se podívat. Termín turnaje je každý rok stejný, je to vždy sobota  

předcházející fotbalovému Turnaji 3.konců.  

Nyní už ale zpět k naší sezóně. Poslední víkend v červnu jsme se ještě zúčastnili turnaje v Píšti 

(2. a 3.místo) a v srpnu pak turnajů ve Štěpánkovicích (1.místo) a nově v Oticích (1.místo). 

Náš tradiční turnaj, již 23.ročník ČuČo CUPu, jsme „tradičně“ nevyhráli, ale 2. a 4.místo našich týmů 

na takto silně obsazeném turnaji není špatný výsledek. Třetím a zároveň posledním námi pořádaným 

turnajem je v prosinci předvánoční DUO NOHEC a úplně poslední nohejbalovou akcí v roce je  

bohuslavický vánoční Memoriál, kde snad také nezklameme. Jak již jsem uvedl v úvodu, sezóna byla 

skvělá - zejména také proto, že se nikdo nijak vážně nezranil.  

Závěrem bych chtěl poděkovat všem členům Nohejbalového klubu za aktivitu a jejich rodinám,  

přítelkyním a manželkám za podporu. Dále bych chtěl poděkovat vedení a všem zaměstnancům obce 

Vřesina a samozřejmě také všem sponzorům, bez kterých by se tyto akce a turnaje uskutečňovaly jen 

s obtížemi. Jménem svým a všech členů Nohejbalového klubu přeji všem spoluobčanům příjemné  

prožití vánočních svátků, plné pohody a klidu a mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v roce 2024. 

Za Nohejbalový klub předseda  

Musiol Jiří 

Stránka 28 Z P R A V O D A J  O B C E  V Ř E S I N A  p o d z i m  —  z i m a  2 0 2 3  

N o h e j b a l  

V ý z v a  d á r c ů m  k r v e  

Žádáme dárce krve, kteří v roce 2023 získali některé z ocenění: 

Zlatý kříž ČČK 3. třídy – udělován za 80 bezpříspěvkových odběrů, 
Zlatý kříž ČČK 2. třídy – udělován za 120 bezpříspěvkových odběrů, 
Zlatý kříž ČČK 1. třídy – udělován za 160 bezpříspěvkových odběrů, 
Plaketu ČČK „Dar krve – dar života“ – udělován za 250 bezpříspěvkových odběrů, 
nebo překonali tento počet odběrů, 

aby se do 20. ledna 2024 ozvali na email: urad@obec-vresina.cz. V únoru 2024 bychom chtěli jejich 
záslužnou činnost ocenit. Srdečně děkujeme všem skvělým lidem, kteří darují kus sama sebe 
pro záchranu ostatních.  

mailto:urad@obec-vresina.cz
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Náklady na investiční akce:    

Komunikace Na Veverkovci-inž.sítě   

Parkoviště u kostela (letošní doplatek)  

Rekonstrukce elektroinstalace ZŠ   

Fotovoltaika ZŠ     

Fotovoltaika OÚ     

Výměna světel VO  

Spolkový dům – projektová dokumentace    

Stany, mixážní pult    

Náklady na opravy: 

Opravy komunikací     

Opravy a udržování – kanalizace    

Opravy a udržování, vodné, PHM – sport. zařízení  

Opravy a úpravy VO     

Další výdaje: 

Elektrická energie VO    

Náklady na provoz knihovny    

Odvoz odpadů OZO   

Vzhled obce a veřej. zeleň – terén.úpravy, sečení, obnova 

Příspěvek (dotace) ZŠ    

Ostatní záležitosti kultury    

Komunální služby a územní rozvoj  

Získané dotace: 

Neinvestiční dotace ze SR – Jednorázový příspěvek, volby 

Neinvestiční dotace ze SR – Podpora efektivní komunikace 

                                               obcí - víceletý projekt     

Neinvestiční dotace ze SR – obnova pomníku-válečný hrob 

Neinvestiční dotace ze SR – Místní energetická koncepce  

Neinvestiční dotace od DSO – Setkání schol Hlučínska  

Investiční dotace ze st. fondů – Zvýšení komfortu uvnitř i venku     

Investiční dotace ze SR – Podpora efektivní komunikace obcí  

Investiční dotace ze SR – Obnova soustavy VO  

Dotace celkem:   

183.330 Kč 

1.672.874 Kč 

10.509.149 Kč 

1.407.635 Kč 

1.407.635 Kč 

3.731.015 Kč 

333.470 Kč 

176.211 Kč 

 

176.419 Kč 

187.462 Kč 

332.458 Kč 

40.189 Kč 

 

403.492 Kč 

142.346 Kč 

1.444.432 Kč 

507.126 Kč 

2.050.000 Kč 

630.366 Kč 

2.621.116 Kč 

 

41.491 Kč 

 

736.746 Kč 

211.212 Kč 

59.370 Kč 

30.000 Kč 

288.222 Kč 

1.212.952 Kč 

1.847.100 Kč 

4.727.093 Kč 

 



Rada obce Vřesina schválila: 

- pořízení karty Shell Card s vyhlašovanou cenou pro samosprávy. 

- zhotovitele opravy kapličky na ulici V Úvoze. 

- pořízení kalendářů na rok 2024. 

- dohodu o vykonání odborné přípravy u HZSMSK. 

- smlouvu o poskytnutí dotace MSK. 

- uzavření dodatku č. 2 s firmou Ristorispetto s.r.o. 

- nákup AED do tělocvičny. 

- realizaci výměny plotu u ZŠ a MŠ. 

- aktualizaci investičních plánů MAP. 

- pořízení čistícího stroje.  

- zhotovitele požárního přívěsu. 

- dodatek ke smlouvě o rozšíření Z-BOXU. 

- výjimku z nejvyššího počtu dětí ve třídě MŠ. 

- smlouvu o propagaci se společností OZO Ostrava. 

- smlouvy k Ukončení prázdnin. 

- zhotovitele skříněk do šaten ZŠ. 

- darovací smlouvu s SOH. 

- zapojení obce do krajského projektu digitálně technické mapy. 

- nákup stanů 4x12 m a mixážního pultu v rámci dotace MAS Hlučínsko – SZIF. 

- zhotovitele výměny VO. 

- dohodu o spolupráci na CZ-PL projektu – pořízení hasičského vozidla. 

- zhotovitele PD na parkoviště u víceúčelové hrací plochy. 

- žádosti o uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi městem Hlučínem v záležitosti výkonu 

přenesené působnosti ve věcech přestupků a ve výkonu služby Městské policie. 

- zhotovitele PD Změna účelu užívání bytu školníka na výdejnu stravy při ZŠ Vřesina. 

- odměnu kronikářce a nového kronikáře. 
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Č i n n o s t  r a d y  o b c e  v e  d r u h é m  p o l o l e t í  2 0 2 3  

S v o z  k o m u n á l n í h o  o d p a d u  v  r o c e  2 0 2 4  

V pondělí 11. 12. 2023 schválilo Zastupitelstvo obce Vřesina novou obecně závaznou vyhlášku 
o místním poplatku za svoz komunálního odpadu z nemovité věci. Tato vyhláška upravuje cenu 
za jeden litr odvezeného odpadu v roce 2024 z 0,7 Kč/ litr na 0,8 Kč/ litr. Konečné ceny dle  
vybraných nádob a počtu svozů během roku jsou shrnuty v tabulce:  

 

 

 

 

 

 

 

 

Platba za rok 2024 bude probíhat opět ve dvou termínech. Za období od ledna do června bude platba 
vybírána do 31. července 2024 a za období od července do prosince 2024 bude platba 
do 31. ledna 2025. Jakékoli změny v četnosti svozu je možné provést na obecním úřadě. 

Další informace naleznete na webových stránkách obce www.obec-vresina.cz v sekci OBEC-SBĚR  
ODPADŮ. 
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Datum Úřední doba Adresa 

08.01.2024 

8:00-12:00 

12:30-17:00 

Úřad práce ČR                                                                                      
Čs. armády 52/1, 

Hlučín 

10.01.2024 

15.01.2024 

17.01.2024 

22.01.2024 

24.01.2024 

29.01.2024 

31.01.2024 

Finanční úřad pro Moravskoslezský 
kraj Územní pracoviště v Hlučíně 
bylo od 1. 7. 2023 zrušeno 
a všechny dosavadní agendy  
převzalo pracoviště v Opavě.  

S ohledem na skutečnost, že veřejností nejvíce 
žádané jsou služby související s osobním podává-
ním dokumentů adresovaných finanční správě, 
vyplňováním tiskopisů a poskytováním konzultací 
a informací souvisejících se správou daní, zajistil 
Finanční úřad pro Moravskoslezský kraj  
poskytování těchto služeb přímo v Hlučíně, 
v budově, kde se nacházelo zrušené územní  
pracoviště. Občané Hlučínska mohou při podává-
ní přiznání k dani z nemovitých věcí využít  
uvedených služeb v těchto dnech:   
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ZPRAVODAJ OBCE 

VŘESINA  

Periodický tisk  

územního  

samosprávného celku  

 

Vychází půlročně 

ve Vřesině 

 

ročník VI. 

 

číslo 2  

20. prosince 2023  
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IČ: 00635545  
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21. dubna 247/1, 
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Veronika  

Hluchníková,  

Radek Kupka,  

Lukáš Krupa 

Email:  

zpravodaj.vresina@ 

seznam.cz 

Dne 5.11.2023 oslavila v kruhu  

rodinném 90 let naše občanka paní 

Hedvika Adamcová. Za Kulturní  

komisi obce Vřesina přejeme  

oslavenkyni zdraví, Boží požehnání 

s ochranou Panny Marie a hodně 

krásných chvil se svými nejbližšími.  

Členka kulturní komise 
D. Fojtíková 

Nechcete sníh na cestách?  

Uklidíme jej, ale potřebujeme mít 

volnou cestu. 


